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Hashemite Kingdom of Jordan 
Ministry of Digital Economy and Entrepreneurship

The National Broadband Network Project (NBN)


	[bookmark: _GoBack]Extension of Expression of Interest (EOI) Invitation

	The Ministry of Digital Economy and Entrepreneurship (Ministry) wishes to offer private investors/operators the opportunity to invest in the National Broadband Network (“Project”), through a competitive international tender. Opportunity includes, but not limited to; lease, commercialize, manage, operate, and expand the network across Jordan with the possibility to connect to other regional networks, in a form of PPP contract or other business models that can be of mutual benefit and achieve the objectives.   

The NBN project originally aimed to link educational institutions, including public schools, community colleges, knowledge stations, learning resource centers, healthcare entities, medical centers and government institutions, with a broad band network that is a basic infrastructure for Jordan, and to carry e-government, health, and educational services. The Ministry encourages the private sector, through this invitation, to maximize the utilization and monetization of the network through increasing the penetration rate of FTTX across the country. 

The NBN has around 1,856 KM of aerial fiber cables and 4,300 Km of ground fiber cables, which would reach to 6,156 km upon completion of all phases of the project with a comprehensive reach to residential, commercial and all borders of Jordan. The Government Sites connected already is around 2,424, which would reach up to 3,000 upon completion of all phases of the project, noting that the remaining project phases are under implementation and are financed by the general budget.

The Ministry is now calling on international interested parties with proven experience in investing and operating similar project, as well as local entities, to submit a written non-binding request for attention no later than 10:00 a.m. or earlier (Amman time) at 18th of September 2022 at the email address below.

The Ministry encourages the interested parties to submit their EOI along with their proposed high-level business model, partnership model, and expected services to be provided. More information about the project can be found on the Ministry website (www.modee.gov.jo).

	Ministry of Digital Economy and Entrepreneurship 
Eng.:  Ayman Al Daraiseh
8th Circle, Bayader Wadi Al Seer
 P.O.Box 9903 Amman 11191 Jordan
 Phone: +962790100900
 Email: ayman.aldaraiseh@modee.gov.jo
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وزارة الاقتصاد الرقمي والريادة

مشروع شبكة الألياف الضوئية الوطنية


	تمديد دعوة لإبداء الاهتمام

	ترغب وزارة الاقتصاد الرقمي والريادة ("الوزارة") بالمملكة الأردنية الهاشمية أن تتيح للمستثمرين / المشغلين من القطاع الخاص فرصة الاستثمار في شبكة الألياف الضوئية الوطنية في الأردن ("المشروع") من خلال عطاء دولي تنافسي. تشمل الفرصة على سبيل المثال لا الحصر؛ تأجير الشبكة وتسويقها وإدارتها وتشغيلها وتوسعتها في جميع أنحاء الأردن مع إمكانية الاتصال بشبكات إقليمية أخرى، من خلال الشراكة بين القطاعين العام والخاص أو نماذج أعمال أخرى يمكن أن تكون ذات فائدة مشتركة وتحقق الأهداف.
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تم تنغيذ المشروع لغايات ربط مؤسسات تعليمية تشمل مدارس حكومية وكليات مجتمع ومحطات معرفة ومراكز مصادر تعلم، ومؤسسات صحية ومراكز طبية ومؤسسات حكومية بشبكة عريضة النطاق تعد بنية تحتية أساسية للأردن، وتقديم خدمات الحكومة الإلكترونية والخدمات الصحية والتعليمية من خلالها. وتشجع الوزارة القطاع الخاص من خلال هذه الدعوة الى تعظيم الاستفادة من الشبكة وتحقيق قيمة مالية مضافة من خلال زيادة معدل انتشار الألياف الضوئية FTTX في جميع أنحاء البلاد.

يشمل المشروع حوالي 1,856 كم من كوابل الألياف الهوائية و4,300 كم من كوابل الألياف الأرضية،  وصولًا إلى 6,156 كم عند استكمال كافة مراحل المشروع. ويبلغ عدد المواقع الحكومية المتصلة بالفعل حوالي 2,424 وصولأ إلى 3,000 موقع عند استكمال كافة مراحل المشروع، علمًا بأن مراحل المشروع المتبقية قيد التنفيذ ويتم تمويلها من قبل الموازنة العامة.

وتدعو الوزارة الآن الأطراف المهتمة التي تتمتع بخبرة مؤكدة في مجالي استثمار وتشغيل المشاريع المشابهة على الصعيد الدولي، وكذلك الجهات المحلية المهتمة إلى تقديم طلب مكتوب غير ملزم لإبداء الاهتمام في موعد لا يتجاوز الساعة العاشرة صباحا أو قبلها (بتوقيت عمان) من يوم 18 سبتمبر/أيلول 2022 على عنوان البريد الإلكتروني الوارد أدناه. 

تشجع الوزارة الأطراف المهتمة على تقديم طلب إبداء الاهتمام الخاص بهم جنبًا إلى جنب مع أساسيات نموذج الأعمال المقترح ونموذج الشراكة والخدمات المتوقعة التي سيتم تقديمها. يمكن الحصول على مزيد من المعلومات حول المشروع عن طريق موقع الوزارة الإلكتروني (www.modee.gov.jo). 

	وزارة الاقتصاد الرقمي والريادة
المهندس: أيمن الدرايسة
الدوار الثامن، بيادر وادي السير
صندوق بريد: 9903، عمان 11191
المملكة الأردنية الهاشمية
هاتف: 962790100900 +
البريد الإلكتروني: ayman.aldaraiseh@modee.gov.jo
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